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PROTOKÓŁ NR LVII/2023 

z sesji Rady Powiatu Sieradzkiego 

VI kadencji odbytej w dniu 30 stycznia 2023 roku  

godz. 12
00

 sala 113 Starostwa Powiatowego 

Plac Wojewódzki 3 w Sieradzu 

 

1. Otwarcie LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Sieradzkiego Olga Kołoszczyk na podstawie art. 15 

pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym, zwołała na dzień  

30 stycznia 2023 roku na godz. 12
00

 LVII sesję Rady Powiatu Sieradzkiego VI kadencji 2018-

2024. Przewodnicząca Rady Powiatu o godz. 12
00

 otworzyła obrady LVII sesji Rady Powiatu 

Sieradzkiego. 

 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Zarządu: 

1. Mariusz Bądzior – Starosta Sieradzki  

2. Kazimiera Gotkowicz – Wicestarosta  

3. Tomasz Baliński – Członek Zarządu  

4. Jan Hankiewicz – Członek Zarządu 

5. Artur Sterna – Członek Zarządu.  

 

Ponadto obecni byli: 

1. Iwona Piekarczyk – Skarbnik Powiatu  

2. Katarzyna Dąbrowska – Sekretarz Powiatu 

3. Tomasz Frątczak – radca prawny  

4. Dariusz Perdek – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zaradzania Nieruchomościami 

5. Barbara Ułanowska – Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

6. Katarzyna Palma – Naczelnik Wydziału Finansów i Budżetu 

7. Józef Jura – Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

8. Witold Romek – Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu 

9. Agnieszka Płuciennik – Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii 

10. Maciej Książek – Naczelnik Wydziału Architektury i Budownictwa 

11. Marcin Majewski – Naczelnik Wydziału Organizacyjnego 

12. Robert Piątek – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Sieradzu 

 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że  

w sesji bierze udział 21 radnych, obrady sesji są prawomocne.  

Obecni radni: 

1. Tomasz Baliński 

2. Mariusz Bądzior 

3. Sławomir Bruś 

4. Andrzej Czyżak 

5. Sylwia Dęga-Frątczak 

6. Kazimiera Gotkowicz 

7. Jan Hankiewicz 

8. Daniel Joachimiak 

9. Jan Kołodziejczyk 

10. Olga Kołoszczyk 

11. Michał Ławniczak 

12. Daniel Palma  

13. Marek Płóciennik 
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14. Małgorzata Rojanek 

15. Artur Sterna 

16. Maciej Sulgan 

17. Edward Szewczyk 

18. Michał Terka 

19. Jacek Walczak 

20. Grzegorz Wardęga 

21. Konrad Wilczyński 

22. Michał Wzgarda 

23. Krzysztof Żubrowski. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad LVI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

4. Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego 

w okresie od LVI do LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

5. Wystąpienia przybyłych gości. 

6. Wystąpienia radnych. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Stałych Rady Powiatu za rok 2022. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2022.  

9. Informacja o planie pracy Rady Powiatu Sieradzkiego oraz Komisji Stałych Rady na 

rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku  

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Goszczanów zadania publicznego  

w zakresie zarządzania odcinkiem drogi powiatowej numer 1742E - ulicą Kaliską                  

w Goszczanowie, na odcinku drogi od skrzyżowania z drogą powiatową numer 1732E 

do istniejącego przepustu na rzece Swędrni. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

 

 Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk złożyła wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji punktu pn: „przyjęcie protokołów z obrad LIV, LV, LVI sesji Rady 

Powiatu” oraz punkt „podjęcie uchwały w sprawie przyznania Tytułu Honorowego Zasłużony 

dla Ziemi Sieradzkiej”.   

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk w związku z brakiem uwag przystąpiła do 

przegłosowania wniosku o wprowadzenie do porządku obrad „przyjęcie protokołów z obrad 

LIV, LV, LVI sesji Rady Powiatu”: 

 ZA (20 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 

Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, 

Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Maciej Sulgan, Michał Wzgarda, 

Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (1 głos) 

Jacek Walczak 
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 NIEOBECNI (2 radnych)  

Edward Szewczyk, Daniel Joachimiak 

Wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do przegłosowania wniosku  

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyznania Tytułu 

Honorowego Zasłużony dla Ziemi Sieradzkiej:  

 ZA (21 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 

Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Maciej Sulgan, 

Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (2 radnych)  

Edward Szewczyk, Daniel Joachimiak 

Wniosek został przyjęty. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad LIV, LV, LVI sesji Rady Powiatu. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

5. Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego 

w okresie od LVI do LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

6. Wystąpienia przybyłych gości. 

7. Wystąpienia radnych. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Stałych Rady Powiatu za rok 2022. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2022.  

10. Informacja o planie pracy Rady Powiatu Sieradzkiego oraz Komisji Stałych Rady na 

rok 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku  

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Goszczanów zadania publicznego  

w zakresie zarządzania odcinkiem drogi powiatowej numer 1742E - ulicą Kaliską                  

w Goszczanowie, na odcinku drogi od skrzyżowania z drogą powiatową numer 1732E 

do istniejącego przepustu na rzece Swędrni. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Tytułu Honorowego Zasłużony dla Ziemi 

Sieradzkiej. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk w związku z brakiem uwag przystąpiła do 

przegłosowania porządku po zmianach: 

 ZA (21 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 

Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, 



4 

 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Maciej Sulgan, 

Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (2 radnych)  

Edward Szewczyk, Daniel Joachimiak 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołów z obrad LIV, LV, LVI sesji Rady Powiatu. 

Uwag nie wnoszono.  

Protokoły zostały przyjęte.  

 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk zaproponowała, aby w skład Komisji Uchwał 

i Wniosków weszli: radny Krzysztof Żubrowski, radny Sławomir Bruś oraz radny Andrzej 

Czyżak.  

Radni wyrazili zgodę na udział w pracach komisji. 

Głosowanie składu Komisji: 

 ZA (21 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 

Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, 

Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad Wilczyński, Maciej Sulgan, 

Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (2 radnych)  

Edward Szewczyk, Daniel Joachimiak 

Komisja w proponowanym składzie została przyjęta.  

 

5. Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego  

w okresie od LVI do LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior zabierając głos przedstawił ww. informację. 

„Przedstawiam informację o działaniach i inicjatywach Zarządu Powiatu Sieradzkiego, 

obejmującą okres od LVI sesji Rady Powiatu Sieradzkiego tj. od 28 grudnia 2022 roku.  

W tym okresie Zarząd Powiatu odbył 3 posiedzenia, na których omówił bieżące zadania 

Powiatu, podjął 24 uchwały oraz wiele decyzji. Od uchwalenia budżetu do dnia dzisiejszego 

budżet Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok uległ zmniejszeniu o kwotę 368,68 zł i po stronie 

dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów wynosi 200.172.791,83 zł.  

Przedmiotem obrad dzisiejszej Sesji Rady Powiatu będą zmiany w budżecie na 2023 

rok polegające na zwiększeniu dochodów i wydatków o kwotę 1.532.298,43 zł. Zmiany w 

budżecie wynikają ze zwiększenia środków europejskich i budżetu państwa przeznaczonych 

na finansowanie projektów: „Nasza przyszłość w naszych rękach” w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym im. Janusza. Korczaka w Sieradzu: „Dostępna Szkoła” w Zespole 

Szkół Specjalnych w Warcie, „Ucząc się przez doświadczenie III” w Powiatowym Zespole 

Szkół nr 1 w Sieradzu, „Decyduj i wybieraj swoją przyszłość” w Centrum Edukacji 

Zawodowej w Sieradzu.  

 Szczegóły planowanych zmian dochodów i wydatków zostały przedstawione  

w projekcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 

2023 rok. Stosownie do wymogów ustawy o finansach publicznych i podjętych uchwał przez 
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Radę Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2022 rok 

z dnia 28 grudnia 2022 roku Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie wykonania uchwały 

Rady Powiatu, w której ustalono szczegółowy plan dochodów i wydatków w podziale na 

paragrafy i poszczególne jednostki. Kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu zostali 

poinformowani o wprowadzonych zmianach w budżecie powiatu wynikających z uchwały 

Rady Powiatu w celu wprowadzenia stosownych zmian w planach finansowych.  

Zgodnie z podjętą uchwałą przez Radę Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok (LVI/425/2022) z dnia 28 grudnia 2022 roku kierownicy 

jednostek organizacyjnych powiatu pismem, z dnia 4 stycznia 2023 roku, zostali 

poinformowani o wielkościach budżetu na 2023 rok wynikających z uchwały budżetowej  

w celu sporządzenia planów finansowych i ujęcia w sprawozdaniach za miesiąc styczeń 

bieżącego roku. 

Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie uszczegółowienia uchwalonego budżetu 

Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok w podziale na zadania własne i zlecone oraz poszczególne 

jednostki oraz w sprawie upoważnienia do dokonywania zmian w planach finansowych 

samorządowych jednostek budżetowych na 2023 rok.  

Uchwały Rady Powiatu dotyczące wprowadzenia zmian w budżecie na 2022;  

w sprawie ustalenia wydatków, które w 2022 roku nie wygasają z upływem roku 

budżetowego; w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Sieradzkiego; w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok; w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sieradzkiego na lata 2023-2036 

zostały przekazane do Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespół Zamiejscowy w Sieradzu 

zgodnie z wymogami ustawy o samorządzie powiatowym. 

W zakresie oświaty, kultury i sportu 

 Przeprowadzono postępowania konkursowe na stanowisko dyrektora w Powiatowym 

Zespole Szkół nr 1 w Sieradzu, w Centrum Edukacji Zawodowej w Sieradzu oraz  

w Powiatowym Zespole Szkół w Błaszkach. Wydano skierowanie do kształcenia specjalnego. 

Wydano 5 upoważnień do bazy danych Systemu Informacji Oświatowej. Przekazano  

i rozliczono dotacje dla szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych działających 

w powiecie; rozliczono dotacje celowe z budżetu państwa na realizację zadań własnych 

powiatu otrzymanych na zadania oświatowe. Dokonano weryfikacji zadań oświatowych 

objętych subwencją oświatową na rok 2023. Wydano pełny odpis z rejestru instytucji kultury 

dla Powiatowej Biblioteki Publicznej im. Władysława Broniewskiego w Sieradzu. 

Nadzorowano całość spraw związanych z prowadzeniem punktów nieodpłatnej pomocy 

prawnej oraz nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego. Zawarto umowy zlecenia 

dotyczących udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej w 2023 roku w punkcie nieodpłatnej 

pomocy prawnej w Sieradzu oraz w Warcie. Umowy zostały zawarte z radcami i adwokatami 

oraz ich zastępcami wskazanymi przez Okręgową Radę Adwokacką w Łodzi oraz Okręgową 

Izbę Radców Prawnych w Łodzi. Podpisano umowę z Fundacją Młodzi Ludziom w Łodzi na 

kwotę 190.080,00 zł na prowadzenie w 2023 roku punktu nieodpłatnej pomocy prawnej  

w Błaszkach, punktów nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego w Sieradzu i w Złoczewie 

oraz realizację zadań z zakresu edukacji prawnej.  

W grudniu 2022 roku w punktach nieodpłatnej pomocy prawnej oraz nieodpłatnego 

poradnictwa obywatelskiego funkcjonujących na terenie powiatu sieradzkiego udzielono 

łącznie 74 porady, z czego: 

- w dwóch punktach nieodpłatnej pomocy prawnej prowadzonych przez adwokatów i radców 

prawych – 40 porad, 

- w punkcie nieodpłatnej pomocy prawnej prowadzonym przez organizację pozarządową – 8 

porad, 
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- w dwóch punktach nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego prowadzonych przez 

organizację pozarządową – 26 porad. 

W miesiącu grudniu ub. roku koszt jednej porady wyniósł 297,24 zł. 

Zaskarżono do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Łódzkiego z dnia 2 grudnia 2022 r. stwierdzające nieważność uchwały 

Nr LIII/407/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 27 października 2022 r. w sprawie 

uchwalenia na 2023 rok Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie.  

W zakresie architektury i budownictwa 

W okresie międzysesyjnym wydano ogółem 44 decyzje administracyjne w sprawach 

określonych ustawą Prawo budowlane, w tym 34 decyzje pozwolenia na budowę. Przyjęto 82 

zgłoszenia robót budowlanych niewymagających pozwolenia na budowę. Wydano w tym 

zakresie 24 postanowienia. Przeprowadzono weryfikację 52 projektów budowlanych. 

Zarejestrowano i wydano 45 dzienników budowy. W okresie międzysesyjnym wpłynęło jedno 

zgłoszenie budowy budynku mieszkalnego jednorodzinnego o powierzchni zabudowy do 70 

m
2
. 

W zakresie rolnictwa i ochrony środowiska  

W ramach nadzoru nad gospodarką leśną w lasach niestanowiących własności Skarbu 

Państwa, w wyniku wszczętych wcześniej postępowań administracyjnych, wydano 33 decyzje 

nakazujące właścicielom lasów wykonanie prac pielęgnacyjnych w drzewostanie leśnym. 

Dokonano pomiaru i wycechowania drewna pozyskanego w lasach niestanowiących 

własności Skarbu Państwa o łącznej masie 396 m
3
 i wydano 10 świadectw legalności 

pozyskania drewna. Wydano 77 zaświadczeń stwierdzające czy działki będące przedmiotem 

zbycia są objęte uproszczonym planem urządzenia lasu lub decyzją Starosty wydaną na 

podstawie inwentaryzacji stanu lasu. Przeprowadzono 6 oględzin w terenie drzew 

planowanych do usunięcia i wydano 6 decyzji zezwalających na usunięcie drzew w myśl 

ustawy o ochronie przyrody z gruntów stanowiących własność Gmin. Wydano 5 decyzji  

w sprawie umorzenia opłaty naliczonej w decyzjach zezwalających na usunięcie drzew. 

Wydano decyzję o umorzeniu postępowania w przedmiocie ponownego nałożenia obowiązku 

dokonania nasadzeń zastępczych. Przeanalizowano dwa zgłoszenia instalacji emitującej pola 

elektromagnetyczne (zgłoszenia dotyczyły stacji bazowych telefonii komórkowej  

w miejscowości Pipie – i Miedźno) oraz jedną informację o zmianie danych w zakresie 

wielkości i rodzaju emisji w dokonanym wcześniej zgłoszeniu stacji bazowej telefonii 

komórkowej zlokalizowanej w miejscowości Brąszewice. Przeanalizowano i przyjęto jedno 

zgłoszenie instalacji wytwarzającej pola elektromagnetyczne dot. stacji elektromagnetycznej 

GPO Wójcie w Borysławicach, w tym zakresie wydano prowadzącemu instalację 

zaświadczenie o braku podstaw do wniesienia sprzeciwu. Z zakresu gospodarki odpadami 

wydano decyzję zmieniającą zezwolenie na przetwarzanie odpadów uwzględnione  

w pozwoleniu na wytwarzanie odpadów. Na wniosek gospodarującego odpadami stwierdzono 

wygaśnięcie zezwolenia na zbieranie odpadów w związku z zaprzestaniem tej działalności.  

W trakcie prowadzonego postępowania o wydanie pozwolenia na wytwarzanie odpadów 

wystąpiono do Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Sieradzu  

o przeprowadzenie kontroli miejsc magazynowania odpadów w zakresie spełnienia wymagań 

ochrony przeciwpożarowej. Wydano 17 kart wędkarskich oraz wprowadzono do system Reja-

24 cztery wnioski o rejestrację jednostek pływających. W związku z pismem Ministra 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi informującym o prowadzeniu prac nad rozszerzeniem zakresu 

wsparcia w ramach podziałania 4.3. "Wsparcie na inwestycje związane z rozwojem, 

modernizacją i dostosowaniem rolnictwa i leśnictwa, typ operacji Zarządzanie zasobami 
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wodnymi objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich" opracowano informację 

zbiorczą i przekazano ją do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi.  

W zakresie geologii 

Wydano 3 decyzje w sprawie zatwierdzenia dokumentacji hydrogeologicznej 

ustalającej zasoby eksploatacyjne ujęć wód podziemnych, 1 decyzję w sprawie udzielenia 

koncesji na wydobywanie kopaliny ze złoża kruszywa naturalnego. 

W zakresie geodezji i kartografii 

Wydano 42 postanowienia w sprawie wyłączenia gruntów z produkcji rolnej. Wydano 

3 decyzje naliczające opłatę z tytułu wyłączenia gruntów z produkcji rolniczej. Uzgodniono 

46 projektów decyzji o warunkach zabudowy w zakresie ochrony gruntów rolnych. Wydano 

decyzję ustalającą gleboznawczą klasyfikację gruntów. Rozpatrzono 2 sprawy dotyczące 

gleboznawczej klasyfikacji gruntów. Przeprowadzono 1 kontrolę wykonania rekultywacji 

gruntów na wyrobisku poeksploatacyjnym. Wydano decyzje odmawiającą przeniesienia na 

inny podmiot obowiązków i praw do rekultywacji gruntów oraz zmiany kierunku i terminu 

wykonania rekultywacji wyrobiska po eksploatacji kruszywa naturalnego. Odebrano  

i rozliczono: etap III końcowy modernizacji ewidencji gruntów i budynków dla obrębów 

ewidencyjnych: Prażmów i Witów gmina Burzenin, etap II modernizacji ewidencji gruntów  

i budynków dla obrębu ewidencyjnego Żelisław gmina Błaszki, etap II modernizacji 

ewidencji gruntów i budynków dla obrębu ewidencyjnego Żelisław Kolonia gmina Błaszki, 

weryfikacji (kontroli) baz danych powstałych w wyniku realizacji modernizacji ewidencji 

gruntów i budynków dla obrębów ewidencyjnych: Prażmów i Witów gmina Burzenin, 

skanowanie materiałów powiatowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego wraz  

z zasileniem bazy systemu OŚRODEK, wykonanie podziału nieruchomości w celu regulacji 

pasa drogowego dróg powiatowych, 80 opinii sporządzonych w formie operatów 

szacunkowych w prowadzonych postępowaniach administracyjnych. Wprowadzono do 

Rejestru cen nieruchomości dane ze 106 aktów notarialnych; udostępniono ze zbioru 

Rejestru141 danych. Wprowadzono 596 zmian w ewidencji gruntów i budynków na 

podstawie wpływających dokumentów, wydano 1.561 wypisów z rejestru ewidencji gruntów  

i budynków, załatwiono 59 spraw. Przyjęto 25 dokumentacji projektowych, 268 operatów 

technicznych, zgłoszono 230 prac geodezyjnych, wydano 65 wyrysów oraz 261 map do celów 

opiniodawczych.  

W zakresie komunikacji i transportu 

W okresie międzysesyjnym wydano: 1.899 decyzji o rejestracji pojazdów, 142 decyzje 

o wyrejestrowaniu pojazdów, 1.169 dowodów rejestracyjnych, przyjęto 843 zawiadomienia  

o zbyciu pojazdów. Wydano 281 praw jazdy oraz 24 decyzje o zatrzymaniu prawa jazdy.  

Utworzono 171 Profili Kandydata na Kierowcę. Wydano 1 licencję na pośrednictwo przy 

przewozie rzeczy oraz 4 wypisy z zezwolenia na wykonywanie zawodu przewoźnika 

drogowego rzeczy. Wydano 3 zaświadczenia o sytuacji finansowej przedsiębiorcy 

ubiegającego się o licencję wspólnotową. Wystawiono informację dla Inspekcji Transportu 

Drogowego o statusie i stanie faktycznym kontrolowanego przedsiębiorcy prowadzącego 

transport drogowy. Dokonano przedłużenia ważności legitymacji instruktora nauki jazdy. Na 

dzień 23 stycznia br. zarejestrowanych w powiecie sieradzkim było 163.100 pojazdów. 

W zakresie inwestycji i zarządzania nieruchomościami 

Wykonywano czynności związane z bieżącym administrowaniem nieruchomości, 

naliczaniem należności za nieruchomości udostępnione z zasobu Skarbu Państwa i Powiatu 

Sieradzkiego, obsługę finansową lokali mieszkalnych należących do zasobu Skarbu Państwa. 

Nadzorowano realizację umowy o powierzenie grantu w projekcie „Dostępna Szkoła”. 

Nadzorowano realizację umowy grantu "Dostępny samorząd - granty" dla zadania pod nazwą: 

„Obiekt bez barier - poprawa dostępności budynku A Starostwa Powiatowego w Sieradzu dla 

osób ze szczególnymi potrzebami". Dokonano odbioru przez Państwową Straż Pożarną  
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w Sieradzu inwestycji pn: „Dostosowanie istniejącego budynku A Starostwa Powiatowego  

w Sieradzu do obowiązujących przepisów ppoż”. Przeprowadzono kontrolę z zakresu 

stosowania przepisów ustawy Prawo zamówień publicznych w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym im. Janusza Korczaka w Sieradzu. Opracowano Plan zamówień publicznych 

na rok 2023. 

W zakresie organizacyjnym 

Prowadzono sprawy związane z przebywającymi na terenie powiatu uchodźcami z 

Ukrainy. Na dzień 24 stycznia 2023 roku w Domu Pomocy Społecznej zakwaterowanych 

było 46 uchodźców wojennych, w tym 29 dzieci. Z prywatnego zakwaterowania na terenie 

powiatu sieradzkiego korzysta 960 obywateli Ukrainy. W związku z obowiązkiem 

opracowania Narodowego Kwestionariusza Pozamilitarnych Przygotowań Obronnych za 

2022 rok przekazano do jednostek administracji samorządowej z terenu powiatu do 

wypełnienia arkusze (NKPPO-2022) oraz Metodykę opracowania narodowego 

kwestionariusza pozamilitarnych przygotowań obronnych w 2022 roku. Sporządzono 

sprawozdanie dotyczące szkoleń przeprowadzanych przez jednostki administracji 

samorządowej z terenu powiatu oraz Starostwo związanych z prowadzeniem Akcji 

Kurierskiej Administracji Publicznej (natychmiastowego uzupełniania Sił Zbrojnych) w roku 

2022. Przekazano do Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Łódzkiego 

Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi informację dotyczącą programów oraz inicjatyw 

realizowanych przez jednostek administracji samorządowej z terenu powiatu oraz instytucje  

i jednostki podległe w zakresie motywowania obywateli Ukrainy, uciekających przed wojną, 

do podejmowania zatrudnienia, a tym samym usamodzielniania się. Realizowano zadnia, 

zgodnie z przepisami Ustawy o cmentarzach i chowaniu zmarłych, z zakresu wydawania 

decyzji dotyczących sprowadzania z zagranicy zwłok. Do Starostwa Powiatowego w okresie 

międzysesyjnym wpłynęło 3.080 pism w formie tradycyjnej (poczta, osobiście), za pomocą 

poczty elektronicznej oraz 767 za pośrednictwem Elektronicznej Platformy Usług 

Administracji Publicznej Epuap. W związku z likwidacją Powiatowego Ośrodka 

Dokumentacji Geodezyjno-Kartograficznej w Sieradzu przejęto dokumentację dotyczącą 

spraw kadrowych, zaopatrzenia materiałowego oraz archiwum zakładowego. Przeprowadzono 

szkolenie pracowników i użytkowników budynku Starostwa dotyczące zaktualizowanej 

instrukcji bezpieczeństwa pożarowego. 

W zakresie promocji powiatu i współpracy z organizacjami pozarządowymi 

Przyjęto 4 patronaty honorowe Starosty Sieradzkiego: XII edycja ogólnopolskiej akcji 

edukacyjno-społecznej „KODUJ Z GIGANTAMI”; Turniej Wiedzy Pożarniczej i Ruchu 

Drogowego; V Powiatowy Przegląd Folklorystyczny w Goszczanowie; Mistrzostwa Polski 

Kobiet w zapasach. Członkowie Zarządu Powiatu uczestniczyli w imprezach pod patronatem 

Starosty Sieradzkiego i wydarzeniach na zaproszenie organizowanych na terenie powiatu 

m.in.: Jasełkach w wykonaniu uczniów Zespołu Szkół Specjalnych w Warcie; Dniu Babci  

i Dziadka w Powiatowym Zespole Szkół w Warcie; Obchodach 160 rocznicy wybuchu 

Powstania Styczniowego. Dystrybuowano materiały promocyjne i gadżety na imprezy 

organizowane przez jednostki organizacyjne powiatu oraz inne podmioty. Prowadzono 

bieżące działania w zakresie rejestracji i udzielania informacji stowarzyszeniom i fundacjom. 

W okresie międzysesyjnym do rejestru wpisano dwa stowarzyszenia: Koło Gospodyń 

Miejskich Sieradz-Woźniki; Pasjonaci Historii Sieradz. 

W zakresie drogownictwa 

Trwają prace związane z realizacją zadania: ,,Przebudowa drogi powiatowej nr 1733E 

Błaszki - Maciszewice” w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych oraz „Przebudowa drogi powiatowej nr 1705E Złoczew – Burzenin na odcinku 

od km 12+300 do km 17+545”. Zadanie realizowane jest z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg, przy współudziale Gminy Burzenin. Wykonywano na bieżąco naprawy dróg 
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tłuczniowych i gruntowych, remonty dróg masą na gorąco. Prowadzono prace związane  

z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych. 

W zakresie polityki społecznej 

W rodzinnych formach pieczy zastępczej, 109 rodzinach zastępczych i Rodzinnym 

Domu Dziecka, przebywa w sumie 140 dzieci. Rodziny zastępcze korzystają ze świadczeń na 

pokrycie kosztów utrzymania dzieci - w omawianym okresie wypłacono 134 świadczenia. 

Przyznano również pomoc na kontynuowanie nauki i na zagospodarowanie dla 

wychowanków rodzin zastępczych i placówek opiekuńczo-wychowawczych w ilości 12 

świadczeń. Wydano 8 decyzji administracyjnych w sprawach dotyczących mieszkańców 

domów pomocy społecznej prowadzonych przez Powiat Sieradzki, w tym 5 o umieszczeniu 

nowych mieszkańców. W omawianym okresie wydano także 7 decyzji w sprawach 

związanych z korzystaniem z usług Środowiskowego Domu Samopomocy w Sieradzu (w tym 

6 kierujących do tej placówki) oraz 21 decyzji dotyczących usług świadczonych w Dziennym 

Domu „Senior+” w Sieradzu (w tym 20 skierowań). W ramach programu „Aktywny 

samorząd” wydatkowano 44.642,00 zł. PCPR realizowało zadania z zakresu rehabilitacji 

społecznej osób niepełnosprawnych finansowane ze środków PFRON. W okresie 

sprawozdawczym przyjmowano wnioski o przyznanie świadczeń, które będą rozpatrywane  

w bieżącym roku. Na funkcjonowanie Warsztatu Terapii Zajęciowej w Sieradzu przekazano 

159.152,00 zł ze środków PFRON oraz 17.695,00 zł z budżetu Powiatu. W oparciu o środki 

Funduszu Solidarnościowego w styczniu rozpoczęto realizację usług asystenta osobistego 

osoby niepełnosprawnej i opieki wytchnieniowej w ramach programów „Opieka 

wytchnieniowa” - edycja 2023 oraz „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” edycja 2023. 

Dla uczestników projektu „W Rodzinie Najlepiej” (opiekunów i wychowanków rodzin 

zastępczych) prowadzone są zajęcia logopedyczne, wsparcie w formie korepetycji dla dzieci  

i młodzieży oraz zajęcia hipoterapii. Odbywają się także spotkania utworzonej dla nich grupy 

wsparcia. W ramach projektu zorganizowano siedmiodniowy wyjazd integracyjny  

z elementami rekreacyjno-terapeutycznymi dla wychowanków rodzin zastępczych (na terenie 

powiatu tatrzańskiego). 

W zakresie sytuacji na rynku pracy 

Liczba bezrobotnych zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Sieradzu na 

dzień 15.01.2023 r. wyniosła 2.532 osoby, w tym 1.287 kobiet. Stopa bezrobocia wg danych 

na dzień 30.11.2022 r. wynosiła 5,4 % w powiecie, 5,4 % w województwie, 5,1 % w kraju.  

Zarejestrowano łącznie 330 osób bezrobotnych. Wyrejestrowano ogółem 208 osób w tym 125 

osób z powodu podjęcia pracy.  Pracodawcy złożyli 40 ofert na 174 wolne miejsca pracy. 

 Z rejestrów wyłączono 30 osób z tytułu: prac interwencyjnych, bonu na zasiedlenie, 

jednorazowych środków na podjęcie działalności gospodarczej, doposażenia lub wyposażenia 

stanowiska pracy, staży oraz szkoleń. Zarząd Województwa Łódzkiego przyznał limit 

środków Funduszu Pracy w ramach środków Krajowego Funduszu Szkoleniowego na 

finansowanie działań na rzecz kształcenia ustawicznego pracowników i pracodawców w 2023 

r., w wysokości 591.002,00 zł. Minister Rodziny i Polityki Społecznej przyznał limit środków 

Funduszu Pracy na finansowanie programów na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia 

skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej na 2023 r., w wysokości 8.802.350,57 zł, w tym 

5.298.570,41 zł na projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego Plus (EFS+) w ramach Regionalnego Programu 2021-2027. W okresie 

międzysesyjnym w tutejszym Urzędzie zarejestrowało się 5 osób obywatelstwa ukraińskiego. 

Wpłynęły 74 powiadomienia o powierzeniu wykonywania pracy obywatelom Ukrainy. Od 

dnia 24 lutego 2022 r. w tutejszym Urzędzie zarejestrowały się ogółem 102 osoby 

obywatelstwa Ukraińskiego oraz wpłynęło 615 powiadomień o powierzeniu wykonywania 

pracy obywatelom Ukrainy. Dziękuję za uwagę.” 
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Uwag nie wnoszono. Informacja Starosty została przyjęta i stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu.  

 

6. Wystąpienia przybyłych gości. 

W punkcie powyższym nikt nie zabrał głosu. 

 

7. Wystąpienia radnych. 

 Radny Jacek Walczak zabierając głos poinformował, że przeglądał protokół 

Najwyższej Izby Kontroli z 2015 roku dotyczący rekultywacji składowisk odpadów  

i stwierdza, że problem jest cały czas aktualny. Należy zwrócić uwagę na jedno z wysypisk, 

które jest rekultywowane na terenie Powiatu Sieradzkiego. W ostatnim czasie pojawiły się 

informacje, że są pewne nieprawidłowości z tym związane na terenie gminy Warta. Radni  

z Klubu Ziemia Sieradzka oraz radni Miasta Sieradza złożyli pismo do Burmistrza Warty, ale 

również do wiadomości Starosty oraz Prezydenta Miasta Sieradza w tej sprawie. Sprawa 

dotyczy przedsiębiorstwa komunalnego, które jest zarządcą składowiska. W pewnym sensie 

Starosta ma nadzór nad tym tematem. Protokół NIK pokazuje, że można mieć potwierdzone 

obawy co do sposobu zakończenia sprawy. W protokole NIK z 2015 roku, jest zapis mówiący 

o tym, że po kontroli kilkunastu lub kilkudziesięciu składowisk z pięciu województw 

Starostowie nie czynili kontroli nad składowiskami. NIK krytycznie wypowiadał się na temat 

nadzoru WIOŚ jak również nadzoru przez Marszałka Województwa tamtych składowisk. 

Ponieważ minęło tylko 7 lat, w między czasie zmieniały się przepisy to wątpić należy, że coś 

się zmieniło na lepsze. W związku z powyższym radni zwracają się o przedstawienie 

chociażby założeń i składają wniosek o sprawdzenie i przebadanie sprawy. 

 Radny Maciej Sulgan zabierając głos dodał, że sytuacja z rekultywacją w Bartochowie  

na terenie gminy Warta trwa od sierpnia ubiegłego roku. Na komisjach ani na sesjach radni 

nie byli informowani o tym, że dochodzi tam do przeróżnych scen, gdzie mieszkańcy kładli 

się na asfalcie by zatrzymać ciężarówki. Obecna była policja, ciężarówki były sprawdzane, 

pobierano próbki do badań. Radny chce uzyskać informacje czy prokurator wstrzymał 

rekultywację. Ponadto w dawnym żwirowisku w Małkowie – blisko ujęcia wody, również jest 

nielegalne składowisko śmieci. Radni chcą wiedzieć czy w tym temacie coś się dzieje. Radny 

Maciej Sulgan dodał, że powinno się brać przykład z zachodnich sąsiadów, z prowadzonej 

przez nich segregacji. Brakuje ustaw, które szczegółowo określą zasady postępowania  

z odpadami.  

 Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior poinformował, że sytuacja związana  

z rekultywacją trwa od dłuższego czasu, być może inni starostowie nie uczestniczyli w takich 

sprawach jednak Powiat Sieradzki uczestniczy. Starosta wydaje decyzję o rekultywację 

natomiast wykonanie leży w gestii Marszałka. Szczegółowe informacje udzieli Pani 

Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Głos zabrała Pani Barbara Ułanowska Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. Wyjaśniła, że 21 lipca Starosta wydał decyzję na wykorzystanie odpadów do 

rekultywacji. Oczywiście jest to zgodnie z przepisami, zgodnie z rozporządzeniami  

i ustawami, że niektóre odpady można wykorzystać do rekultywacji. W ramach rekultywacji 

wykonuje się tak zwaną warstwę wyrównawczą, odpady zdeponowane na składowisku są 

odpowiednio zagęszczane i w ramach tej warstwy wyrównawczej można wykorzystać 

określone odpady. W ramach warstwy okrywowej, czyli warstwy wierzchniej, jest 

przewidywane nasadzenie roślinności, czyli zakończenie rekultywacji. Tak jest również  

w decyzji Marszałka, który wydał decyzję na rekultywację i zezwolił na utworzenie 

odpowiednich warstw. Między innymi warstwy wyrównawczej, czyli tej najgłębszej, 

bezpośrednio na odpadach. Po czym jest warstwa izolująca, do której nie wykorzystuje się 

odpadów, warstwa drenażowa, czyli ma za zadanie odprowadzić wody deszczowe, które 
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przedostają się przez warstwę okrywową, w której można wykorzystać odpady. Rzeczywiście 

pierwsze odpady zostały dowiezione na składowisko 19 sierpnia. Wówczas odbyła się 

interwencja mieszkańców. Pani Naczelnik tam była mimo, że przebywała na urlopie, była 

również policja, była Inspekcja Ochrony Środowiska. Zostały sporządzone protokóły  

z oględzin. Wojewódzka Inspekcja Ochrony Środowiska rozpoczęła kontrolę. Kontrola 

została rozpoczęta 19 sierpnia i zakończona 19 stycznia. W piątek Pani Naczelnik otrzymała 

wersję elektroniczną bardzo długiego protokołu z kontroli. Firma, która prowadzi 

rekultywację nie podpisała protokołu. Wniesiono zastrzeżenia. Podważane jest wszystko, co 

zdarzyło się na tym składowisku. W czynnościach również brała udział Prokuratura 

Rejonowa, później Prokuratura Okręgowa.  Były pobierane badania zarówno przez biegłego 

sądowego jak również przez inspektorów (może nie prze inspektorów, ponieważ w tej chwili 

inspekcja i główny inspektorat czyli dział monitoringu zostały podzielone i żeby inspekcja 

pobrała próbki musi zlecić wykonanie tych badań do jednostki czyli do Głównego Inspektora 

Ochrony Środowiska, gdzie laborant czy próbobiorca pobiera próbkę zgodnie z odpowiednimi 

metodykami). Próbek pobrano bardzo dużo. Problem jest w tym, że jeśli chodzi o kody 

odpadów, nie umieszczone zostało w tej decyzji, jakie odpady można wykorzystać. Niestety 

od 2016 roku nie obowiązuje rozporządzenie, które jest głównym problemem. Głównym 

problemem jest okręg 190503, czyli kompost nienadający się do wykorzystania. O ile  

w tamtym rozporządzeniu było wskazane, w jaki sposób się wytwarza taki odpad, niestety 

przez tyle lat to nie obowiązywało i dopiero od 23 stycznia to rozporządzenie w zmienionej 

formie zostało wdrożone. Teraz można się odnosić do tego rozporządzenia. Zarówno 

Inspekcja jak i Powiat ma problem z tym jak zakwalifikować ten odpad. Jak rozpoznać czy 

rzeczywiście to jest ten odpad, który powinien być. Oczywiście wszyscy posiłkują się innymi 

rozporządzeniami, co generalnie podważ Firma. Uwag jest bardzo dużo. Również podważane 

są badania pobranych próbek wykonanych przez biegłego sądowego. W listopadzie zostało 

wszczęte postępowanie w sprawie cofnięcia tego zezwolenia. Ponieważ nie można 

przeprowadzić kontroli gdyż kontrole przeprowadza Inspekcja Ochrony Środowiska i zgodnie 

z prawem przedsiębiorcy, nie może być podwójnych kontroli. Zostało ustalone, że odbędą się 

oględziny w terenie. Żeby zrobić oględziny w terenie zgodnie z przepisami należy 

odpowiednio wcześnie powiadomić prowadzącego działalność. Tak też zostało uczynione. 

Zawiadomienie o przeprowadzeniu oględzin zostało wydane dość wcześnie licząc się z tym, 

że może być nieodebrane w określonym terminie. Rzeczywiście tak się stało. W międzyczasie 

firma zmieniła siedzibę. Siedziba, która była w Inowrocławiu zarejestrowano w KRS z nową 

siedzibą w Warszawie. Zmianę udało się odpowiednio wcześnie wychwycić. Zostało wysłane 

pismo, które zostało odebrane. W dniu 9 listopada był następny wyjazd Powiatu również  

z obecnością policji. Zostały dowiezione odpady, które wzbudziły podejrzenie mieszkańców  

i prawdopodobnie słusznie, ponieważ miały zapach ropopochodny. Zostały pobrane próbki.  

Z próbek, które przedstawił WIOŚ, jak również biegły sądowy wynika, że zawierały dość 

dużo substancji ropopochodnych, porównano je z różnymi normami, co jest również 

podważane. Prokuratura rzeczywiście wstrzymała działalność. W tej chwili przygotowywane 

jest pismo, wezwanie do usunięcia naruszeń. Naruszenie polega na tym, że odpad 190503, nie 

powinien być od 19 sierpnia dowożony, ponieważ on może być wykorzystywany tylko do 

warstwy okrywowej, czyli do warstwy końcowej. Po przeprowadzeniu w dniu 29 listopada 

przez Powiat oględzin zostało ono starannie opisane z uwzględnieniem jakie warstwy są 

wykonywane, było to bardzo istotne, pomijając wszystkie badania, które są. Okazało się, że 

wtedy nie było jeszcze warstwy okrywowej. Była warstwa wyrównawcza i to również 

potwierdza protokół WIOŚ, że nie można było wykorzystać tych odpadów. Odpad ten, 

zgodnie z decyzja nie może być magazynowany. W związku z tym nie powinien być 

dowieziony. Firma w swoim piśmie, w swoich uwagach w ogóle nie nawiązuje do tego, że nie 

wolno im było dowieź tego odpadu o tym kodzie, że nie wolno im było tego magazynować. 
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Jest wiele uwag i te uwagi będą rozpatrywane przez Inspekcję Ochrony Środowiska. Jest 

przygotowywane pismo do Prokuratury Okręgowej by zobowiązać do zaprzestania naruszeń, 

które są określone w decyzji. Art. 47 mówi, że najpierw Starosta wzywa do zaprzestania 

naruszeń, jeśli te naruszenia dalej trwają, może cofnąć pozwolenie. Pani Naczelnik zdaje 

sobie sprawę z tego, że gdyby doszło do takiej sytuacji to będzie odwołanie od tej decyzji. 

Będzie to trwało dość długo. Skończy się to pewnie nie w Kolegium tylko w Sądzie. Pani 

Naczelnik w postępowaniu będzie chciała wezwać do usunięcia odpadów. Jest dość 

informacji, z których wynika, że są to nie te odpady co powinny być. Problem jest w nadaniu 

kodu. Wytwórca odpadów nadaje kod. Firma dostarcza zgodnie z kodem, który ma nadany na 

przekazaniu. I teraz pytanie, kto zawinił, wytwórca który nadał nie ten kod, który powinien 

czy firma wykonująca rekultywację. Funkcjonuje elektroniczny system gospodarki odpadami 

czyli tak zwane BDO, gdzie można wygenerować kod. Powiat ma do tego dostęp, 

skrupulatnie zostało sprawdzane, co było wwożone. To, co kryje się pod kodem jest trudne do 

rozpoznania. Powinny funkcjonować jednoznaczne wytyczne, co i jak należy klasyfikować. 

Jest przeprowadzona kontrola zakładu, który wytworzył ten odpad. Też są stwierdzone 

zaniedbania i nieprawidłowości. Dokumentacji w sprawie jest bardzo dużo. Marszałek 

również prowadził postępowanie, był na składowisku, sprawdzał proces rekultywacji. To 

składowisko zostało zamknięte w 2010 roku, ono musi być zrekultywowane, ale w sposób 

prawidłowy. Koszty rekultywacji są bardzo duże. Działania Starostwa zmierzają do tego, 

żeby wezwać prowadzącego działalność do zaprzestania naruszeń. Wydział jest w stałym 

kontakcie z mieszkańcami. Ponadto Inspekcja Transportu Drogowego bardzo dokładnie 

sprawdzała transportujących odpady. Z protokołu wynika, że inspekcja było około siedmiu 

razy na składowisku. 

 Radny Maciej Sulgan zabierając głos stwierdził, że jest to wysypisko Miasta i podlega 

pod przedsiębiorstwo komunalne. Zapytał, kto wybrał tą firmę, ponieważ powinna być 

wybrana w drodze przetargu, czy to PK wybierało? 

Głos zabrała Pani Barbara Ułanowska Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. Stwierdziła, że tak. Do rekultywacji zobowiązane jest Przedsiębiorstwo 

Komunalne przez Marszałka Województwa.   

Radny Maciej Sulgan stwierdził, że według informacji, jakie posiadają mieszkańcy, 

firma, która wygrała postępowanie przetargowe ma wiele postępowań karnych związanych  

z tego typu działalnością. Wybranie takiej firmy było obarczone dużym ryzykiem i już na 

wstępie należało liczyć się z tym, że będą nieprawidłowości.   

Głos zabrała Pani Barbara Ułanowska Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. Stwierdziła, że procedury są skomplikowane i trwają długi okres czasu. Przed 

wydaniem decyzji musi być wypis z Krajowego Rejestru Sądowego, że oferent nie był 

karany. Muszą być również oświadczenia, że dla firmy nie nałożono kary pieniężnej za 

gospodarowanie odpadami. Oczywiście te kary były nałożone, ale nie było decyzji 

ostatecznych. Dopóki nie ma ostatecznych decyzji nie ma takich informacji. Informacje, które 

były przedstawione nie wskazywały na to, że firma została ukarana, czy któryś z członków 

zarządu firmy był karany i jest w Krajowym Rejestrze Sądowym. Jest potwierdzenie z KRS, 

więc analiza został przeprowadzona.  

Radny Jacek Walczak podsumowując temat stwierdził, że właścicielem terenu  

i wysypiska jest przedsiębiorstwo komunalne. 

Głos zabrała Pani Barbara Ułanowska, sprostowała, że właścicielem jest Miasto 

Warta, Gmina Warta. 

Radny Jacek Walczak kontynuując stwierdził, że właścicielem jest Gmina Warta, 

użytkownikiem jest przedsiębiorstwo komunalne. Przedsiębiorstwo komunalne zleciło 

przeprowadzenie rekultywacji firmie. I to firma zwróciła się do starostwa w 2020 roku z 

odpowiednimi kodami odpadów, żeby te odpady mogły być tam wysypane. Z dokumentów 
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nie wynikały żadne problemy. Problemy zaczęły się wtedy, kiedy odpady trafiły na 

wysypisko.  

Głos zabrała Pani Barbara Ułanowska, potwierdziła że na początku 2020 roku firma 

wystąpiła do Marszałka Województwa Łódzkiego o wydanie decyzji w zakresie 

przetwarzania odpadów. W maju Marszałek przesłał do Starosty cały plik dokumentów, 

chociaż okazało się że nie wszystkie. W tym momencie rozpoczęto procedowanie sprawy. 

Marszałek uznał, że jest to kompetencja Starosty.  

Radny Jacek Walczak zapytał, o jakich ilościach można mówić, jeśli chodzi o odpady, 

które są niewłaściwymi, przyjmując ze wszystkie są niewłaściwe.  

Pani Barbara Ułanowska stwierdziła, że na tą chwilę trudno udzielić odpowiedzi, ale 

te dane można sprawdzić. Jest tego duża ilość.  

Radny Jacek Walczak stwierdził, że starostwu nie można zarzucić zaniedbań w tej 

sprawie, ponieważ z wyjaśnień wynika, że wszystko jest pod kontrola. W tej chwili można 

mieć pretensje do użytkownika tego składowiska, że niezbyt dobrze sprawdził wykonawcę, 

jeżeli są podobne zarzuty.  

 Radny Konrad Wilczyński stwierdził, że informacja, która została przekazana radnym 

powinna być informacją i sygnałem do tego by wspólnie nad tym problemem pracować. 

Należy pamiętać, że kadencja się skończy, a kolejne pokolenia będą pozostawione z „bombą 

ekologiczną”. Polska stała się trochę wysypiskiem zachodu i nie tylko zachodu. Problem  

z odpadami jest wielki. Radny zadeklarował pomoc i współpracę z radnymi z okręgu Warty  

w związku ze sprawą. Jest to problem całego Powiatu, więc cały Powiat powinien się 

zmierzyć z problemem.  

Radny Jacek Walczak stwierdził, że jeśli chodzi o kontekst prawny, to ta kontrola 

NIK-u z 2015 r. ujawniła bardzo podobne nieprawidłowości. Czyli tak jakby się niewiele 

zmieniło, a jak się zmieniło to nadal są luki w prawie, które mogą być wykorzystywane przez 

tych, którzy mają dodatkowe pomysły na dobry zarobek. Jest to smutne, ponieważ praco jest 

cały czas uściślane a okazuje się, że nie. Radny w kontekście prawnym zaproponował, żeby 

zainteresować tym ministerstwo środowisk lub inne ministerstwa, bądź nawet sejm by 

uchwalić coś dodatkowo. Radny oczekuje również propozycji fachowców, czyli pani 

Naczelnik i osób pracujących w wydziale. Jeśli pojawią się pomysły jak ukrócić tego typu 

działalności w przyszłości to radni chętnie będą procedować nad takimi propozycjami  

i wnioskować do organów państwowych by się tym zajmowały. Nie jest tu mowa o kontroli 

tylko o polepszeniu praca by unikać tego typu rzeczy.  

Radny Tomasz Baliński zabierając głos podziękował radnym z Klubu Ziemia 

Sieradzka za wsparcie. Dodał, że jest sporo miejsc, które nie są monitowane i problem  

z odpadami jest duży. Zwrócił się do radnych o czujność w tym temacie. Radni z terenu gm. 

Warta na bieżąco monitorują sprawę odpadów w Bartochowie.  

Radny Konrad Wilczyński poruszył temat kardiologii inwazyjnej w Sieradzu, zapytał 

czy wpłynęły oferty w związku z ogłoszonym przetargiem na wynajem pomieszczeń.  

Radny Grzegorz Wardęga wyjaśnił, że aktualna umowa spółki ze szpitalem na 

wynajem pomieszczeń była anektowana do końca lutego br. Jest ogłoszony kolejne zapytanie 

ofertowe na wynajęcie pomieszczeń. Ogłoszenie trwa. Radny nie jest w stanie powiedzieć, 

czy spółka złoży ofertę a jeśli złoży to na jaki okres czasu.  

Radny Maciej Sulgan zapytał, co w sytuacji, jeśli oddział kardiologii inwazyjnej 

zostanie przeniesiony do Wielunia, czy szpital jest przygotowany na to by otworzyć taki 

oddział we własnym zakresie.    

Radny Grzegorz Wardęga wyjaśnił, że jest ogłoszone postępowanie przez Inwestycje 

Medyczne Łódzkiego, które przeprowadzi proces dostosowania pomieszczeń, przy aktualnym 

oddziale, w którym powstaną dwie pracownie, jedna hemodynamiki, druga elektrofizjologii. 

Głównym inwestorem będzie spółka Inwestycje Medyczne Łódzkiego. Proces będzie 
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powtórzony tak jak parę lat temu był budowany budynek nowego bloku operacyjnego. Po 

zakończeniu inwestycji całość zostanie przekazane do użytkowania szpitalowi. Aktualnie 

spółka ogłosiła postępowanie na to działanie.   

 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Stałych Rady Powiatu za rok 2022. 

Uwag nie wnoszono. Sprawozdanie zostało przyjęte i stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu.  

 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2022.  

Uwag nie wnoszono. Sprawozdanie zostało przyjęte i stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu 

 

10. Informacja o planie pracy Rady Powiatu Sieradzkiego oraz Komisji Stałych Rady na 

rok 2023. 

Uwag nie wnoszono. Informacja została przyjęta i stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok. 

 Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Krzysztof Żubrowski odczytał treść 

projektu uchwały Nr LVII/429/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 stycznia 2023 roku  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 21 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (16 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Sylwia Dęga-Frątczak, Kazimiera 

Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, 

Daniel Palma, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, 

Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (5 głosów) 

Andrzej Czyżak, Marek Płóciennik, Maciej Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński 

 NIEOBECNI (2 radnych)  

Edward Szewczyk Daniel Joachimiak. 

Uchwała została przyjęta większością głosów. 

/uchwała Nr LVII/429/2022 stanowi załącznik nr 5 do protokołu/ 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku  

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

 Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Krzysztof Żubrowski odczytał treść 

projektu uchwały Nr LVII/430/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 stycznia 2023 roku  

w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 21 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (21 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 

Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Maciej 

Sulgan, Artur Sterna, Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad 

Wilczyński, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 
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 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (2 radnych)  

Edward Szewczyk Daniel Joachimiak. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr LVII/430/2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 

 Radny Konrad Wilczyński zapytał czy obywatele Ukrainy przebywający aktualnie  

w domach pomocy społecznej, nadal będą mieli możliwość bezpłatnego zakwaterowania, czy 

będą ponosić koszty z tym związane. 

 Sekretarz Katarzyna Dąbrowska wyjaśniła, że z informacji przekazanych od 

Wojewody zakwaterowanie obywateli Ukrainy jest bez zmian. W lutym ma być 

wprowadzony aneks, jednak na dzień dzisiejszy nie ma takich informacji.  

 Radny Konrad Wilczyński zwrócił się o przekazanie informacji radnym, jeśli będą 

wdrażane zmiany w tym temacie.  

 Radny Michał Ławniczak poinformował, że otrzymał informacje drogą emailową, iż 

Prezydent podpisał ustawę mówiącą o odpłatności za pobyt w wysokości 50% kosztów, 

zmiana ma wejść 01 marca br.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Goszczanów zadania publicznego  

w zakresie zarządzania odcinkiem drogi powiatowej numer 1742E - ulicą Kaliską                  

w Goszczanowie, na odcinku drogi od skrzyżowania z drogą powiatową numer 1732E do 

istniejącego przepustu na rzece Swędrni. 

 Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Krzysztof Żubrowski odczytał treść 

projektu uchwały Nr LVII/431/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 stycznia 2023 roku  

w sprawie powierzenia Gminie Goszczanów zadania publicznego w zakresie zarządzania 

odcinkiem drogi powiatowej numer 1742E - ulicą Kaliską w Goszczanowie, na odcinku drogi 

od skrzyżowania z drogą powiatową numer 1732E do istniejącego przepustu na rzece 

Swędrni. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 21 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (21 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 

Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Maciej 

Sulgan, Artur Sterna, Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad 

Wilczyński, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (2 radnych)  

Edward Szewczyk Daniel Joachimiak. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr LVII/431/2022 stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Tytułu Honorowego Zasłużony dla Ziemi 

Sieradzkiej. 

 Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Krzysztof Żubrowski odczytał treść 

projektu uchwały Nr LVII/432/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 stycznia 2023 roku  

w sprawie przyznania Tytułu Honorowego Zasłużony dla Ziemi Sieradzkiej – Pan Ryszard 

Chrzanowski. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 21 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 
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 ZA (21 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 

Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Maciej 

Sulgan, Artur Sterna, Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, Konrad 

Wilczyński, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (2 radnych)  

Edward Szewczyk Daniel Joachimiak. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

/uchwała Nr LVII/432/2022 stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 

 

15. Sprawy różne. 

 Radny Michał Ławniczak poinformował, że Prezydent w dniu 26 stycznia br. podpisał 

nowelizację ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy, która przewiduje między innymi, ze 

uchodźca od 1 marca będzie pokrywał część kosztów utrzymania w miejscach zbiorowych 

zakwaterowania. Nowela ma również uszczelnić system świadczeń wypłacanych Ukrainie. 

Nowelizacja tak zwanej specustawy pomocowej zmienia zasady udzielania pomocy przez 

wojewodów, samorządy i inne instytucje publiczne w miejscach zbiorowych zakwaterowanie. 

Od 1 marca uchodźcy będą pokrywać 50% kosztów takiej pomocy, jeśli ich pobyt w Polsce 

przekroczy 120 dni i 75% jeśli ich pobyt przekroczy 180 dni. Kwota płacona przez 

uchodźców pokrywających 50% kosztów nie będzie mogła przekroczyć 40 zł na osobę 

dziennie a w przypadku opłacenia 75% - 60 zł dziennie.  

 Radny Jan Kołodziejczyk zabierając głos poinformował, że 30 grudnia ubiegłego roku 

doszło do pożaru domu w miejscowości Marianów w gm. Błaszki oraz tydzień temu doszło 

do tragicznego pożaru domu w Słomkowie Mokrym gm. Wróblew. Trwają akcje na rzecz 

pomocy rodzinom i radny zwraca się z prośba by radni i naczelnicy wydziałów również 

przeprowadzili zbiórkę na ten cel.  

 Radny Maciej Sulgan poinformował, że na stronie Urzędu Marszałkowskiego od 16 

stycznia jest otwarty nabór w programie infrastruktura sportowa plus. W związku  

z powyższym radny zwraca się o informacje czy Powiat Sieradzki zamierza w tym roku  

skorzystać z programu. Radny ma na uwadze sale gimnastyczne. Ponadto radny zapytał czy 

Powiat posiada dokumentacje na zadania związane z infrastrukturą sportowa przy szkołach 

powiatowych.  

 Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior poinformował, że Powiat posiada dokumentacje 

na zadania związane z modernizacją infrastruktury, jednak jest to uzależnione od środków 

finansowych, jakie będą pozyskane na ten cel. Jeśli środki zewnętrzne będą wystarczające być 

może uda się przeprowadzić zadanie.  

 Radny Maciej Sulgan zwrócił się o udostępnienie ww. wykazu dokumentacji. Ponadto 

radny poinformował, że był na zawodach w Powiecie Staszowskim gdzie jest piękne 

Powiatowe Centrum Sportu, z basenem i halą sportową. Radny zasugerował by w Powiecie 

Sieradzkim powstał taki obiekt.  

 Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior poinformował, że Powiat posiada hale sportowa w 

II liceum Ogólnokształcącym im. Stefana Żeromskiego w Sieradzu. 

 Radny Maciej Sulgan przyznał, że hala jest pewną wizytówką, jednak radnemu chodzi 

o pełnowymiarowa halę sportowa wraz z basenem.  

 Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior poinformował, że należy mieć na uwadze to czy 

będzie możliwe utrzymanie danej inwestycji.  



17 

 

 Radny Konrad Wilczyński dodał, że dobrym rozwiązaniem byłoby stworzenie kortu 

tenisowego przy w II liceum Ogólnokształcącym im. Stefana Żeromskiego w Sieradzu. 

Ponadto radny podziękował mieszkańcom jak i Staroście Sieradzkiemu za udział w Wielkiej 

Orkiestrze Świątecznej Pomocy i zaangażowanie w akcji.  

 

16. Zamknięcie LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Rady Olga 

Kołoszczyk o godz. 13
26  

zamknęła obrady LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
 

 

 

Przewodnicząca 

Rady Powiatu Sieradzkiego 

 

/-/Olga Kołoszczyk 

 

 
Protokołowała: 

Joanna Kołodziejczyk 

 

 

 

Załączniki: 

 

1. Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego w okresie od LVI 

do LVII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

2. Sprawozdanie z działalności Komisji Stałych Rady Powiatu za rok 2022. 

3. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2022.  

4. Informacja o planie pracy Rady Powiatu Sieradzkiego oraz Komisji Stałych Rady na rok 2023. 

5. Uchwała Nr LVII/429/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok. 

6. Uchwała Nr LVII/430/2023 Mw sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku  

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

7. Uchwała Nr LVII/431/2023 w sprawie powierzenia Gminie Goszczanów zadania publicznego  

w zakresie zarządzania odcinkiem drogi powiatowej numer 1742E - ulicą Kaliską  

w Goszczanowie, na odcinku drogi od skrzyżowania z drogą powiatową numer 1732E do 

istniejącego przepustu na rzece Swędrni 

8. Uchwała Nr LVII/432/2023 w sprawie przyznania Tytułu Honorowego Zasłużony dla Ziemi 

Sieradzkiej. 

 

 


